Номинация «Текстовая Страница» Страданова Наталья Вадимовна





Почти 130 лет живёт сибирское село Антоновка, продолжая сохранять свои вековые традиции, передавая культуру и истории из поколения в поколение.

Уникальное и живописное место, побывать в котором, пусть даже и заочно, должен каждый. Посёлок принадлежит к самым красивым селениям волости, он раскинулся на высоких гривах озера "Долгое". Антоновское сельское поселение находится в 120 км от города Омска, оно окружено рекой, лесами, и пашнями.



Культурно- историческую ценность села представляет Районный краеведческий музей имени В.М Меньшикова. Инициатива по созданию музея принадлежит учителю биологии Антоновской средней школы Виталию Николаевичу Меньшикову.

В 1970 году началась работа по созданию музея. Все собиралось на столе в лаборатории кабинета биологии: старинные предметы, утюги, самовары, прялки, ступы и т.д С 2000 года музей располагается в здании бывшего детского сада, а в 2006 году изменился статус музея до уровня районного. Экспозиции музея отражают историю сел района, рассказывают о старожилах, обычаях, нравах, достопримечательностях.

Музейные коллекции формировались десятилетиями, за счет дарения жителей сел. На данный момент в музее насчитывается более 7000 экспонатов! Более 50 лет жители оберегают музей, чтят память предков и гордятся вековыми традициями и культурой своей малой Родины.

Nomination "Text Page" Natalya Vadimovna Stradanova





The Siberian village of Antonovka has lived for almost 130 years, continuing to preserve its age-old traditions, passing on culture and stories from generation to generation.

A unique and picturesque place that everyone should visit, even if only in absentia. The village is one of the most beautiful villages in the volost; it is located on the high ridges of Lake Dolgoe. Antonovska rural settlement is located 120 km from the city of Omsk, it is surrounded by a river, forests, and arable lands.



The cultural and historical value of the village is represented by the Regional Museum of Local Lore named after V.M. Menshikov. The initiative to create the museum belongs to Vitaly Nikolaevich Menshikov, a biology teacher at Antonovskaya Secondary School.

In 1970, work began on creating a museum. Everything was collected on the table in the laboratory of the biology classroom: antique objects, irons, samovars, spinning wheels, mortars, etc. Since 2000, the museum has been located in the building of a former kindergarten, and in 2006 the status of the museum changed to the district level. The museum's exhibitions reflect the history of the villages area, talk about old residents, customs, morals, and attractions.

Museum collections have been formed over decades, thanks to donations from village residents. At the moment, the museum has more than 7,000 exhibits! For more than 50 years, residents have been protecting the museum, honoring the memory of their ancestors and being proud of the centuries-old traditions and culture of their small homeland.